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ملخص البحث :-

إشتمل على المقدمة وأهمية البحث والتي تم التطرق من خلالها الى أهمية استخدام الحمل البدني الملائم للتمرينات التي توضع من قبل المدربين هو الشئ المهم الذي يساهم في زيادة مخزون الطاقة والعمل على التكيف الفسيولوجي لدى اللاعبات مما يساعد على زيادة قدرتهن نحو الاداء الافضل والتغيرات التي تطرأ على الانزيمات التي لها علاقة مباشرة بظاهرة التحمل مثل إنزيم LDH في الدم. 
أما مشكلة البحث فتتلخص في ضعف مستوى الاعداد للقدرات البدنية ومايعكسه من ضعف في النواحي الفسيولوجية والبيوكيميائية والتي تحول بالوصول الى المستوى الافضل.
أما الاهداف فتضمنت:-

1. اعداد  تمرينات بدنية للتحمل الخاص للاعبات كرة السلة.
2.   معرفة تأثير التمرينات على نسب تراكيز إنزيم LDH في الدم في الاختبارات القبلية عنها في البعدية لدى عينة البحث.
أما فرضا البحث :-

1. هنالك فروقاً ذات دلالة احصائية في تطوير التحمل الخاص تحمل القوة في الاختبارات القبلية - البعدية ولصالح الاختبار البعدي لعينة البحث.
2.  هنالك فروق ذات دلالة احصائية في تراكيز إنزيم LDH في الاختبارات القبلية - البعدية ولصالح الاختبار البعدي.
أما الباب الثاني فقد تضمن على الدراسات النظرية والدراسات المشابهة .
أما الباب الثالث فقد شمل على:-

· منهج البحث إذ تم استخدام المنهج التجريبي لملائمته لطبيعة البحث والمطبق على عينة من لاعبات نادي أفروديت من محافظة السليمانية في إقليم كردستان والبالغ عددهن (12) لاعبة فضلاً عن الوسائل والاجهزة المستخدمة في البحث والوسائل الاحصائية المستخدمة في البحث.
أما الباب الرابع فقد تضمن على عرض وتحليل ومناقشة نتائج البحث عن طريق عرضها بالجداول البيانية .
أما الباب الخامس فقد تضمن على الاستنتاجات والتوصيات .
الاستنتاجات:-

· حققت التمرينات الموضوعة والمستخدمة في المنهج التدريبي الاهداف التي وضعت من أجلها وهي تطوير صفة التحمل وتغيير في تراكيز نسب إنزيم LDH.
·  للتمرينات التي طبقت تأثير ايجابي في تطوير الصفات والقدرات البدنية والفسلجية لدى لاعبات كرة السلة.
أما التوصيات:-

· ضرورة إستخدام تمرينات تحمل القوة كوسيلة تدريبية فعالة لتنمية وتطوير صفة التحمل الخاص.
· ضرورة التأكيد على رفع مستوى التحمل الخاص من خلال التمرينات المعدة .
· ضرورة الاستعانة بتمرينات خاصة لتنمية صفة التحمل وبالتالي تغيير في نسب وتراكيز إنزيم LDH في الدم.
Abstract


Included on the introduction and the importance of research that have been addressed through its to the importance of the use of appropriate physically pregnancy for the exercises set by the trainers is important thing that contributes to increasing the supply of energy and action to adapt the physiological to the players, which helps to increase their ability to best performance and changes in the enzymes which are directly related to the phenomenon of stress such as enzyme LDH in the blood. 
The research problem can be summarized in the low level of preparation for the physical capabilities And reflected of weakness in the physiological, biochemical and which prevent access to the best level. 

The targets have included the: - 


1. Preparation of physical exercises for catering for basketball players 
2. Determine the effect of exercise on the rates of enzyme LDH concentrations in the blood tests ( Pre-and post ) than In the research sample. 

The hypothesis: - 


1. There are significant differences in the development of endurance tests -  assume power in the ( Pre-and post ) tests and in favor of the post test in the research sample. 
2. There are significant differences in the concentrations of the enzyme LDH in the  ( Pre-and post ) tests and in favor of the post test. 
  
The second section was included on the theoretical studies and similar studies. 

The third chapter has included the following: - 


 Research methodology : in the research methodology was used as the experimental approach to the relevance of the nature of the research and applied to the sample of players Club ( Aphrodite ) from the territory of Kurdistan's (12) for the player as well as methods and devices used in research and statistical methods used in the search. 
Part IV has included a presentation and analysis and discuss the results of search by graphical display tables. 
The fifth section, containing the conclusions and recommendations. 
Conclusions: - 
 used exercise in the experimental approach has achieved the curriculum goals which set for it in development of endurance capacity and change the rates in the concentrations of the enzyme LDH. 
 exercises that have been applied a positive influence in the development of qualities and physical and physiological capacities of players in basketball. 
The recommendations: - 
 The need to use force bearing exercises as effective training means to develop the status of endurance capacity. 
 emphasized the need to raise the level of endurance through exercise of the stomach. 
 need to use special exercises to develop endurance capacity and thus a change in the ratios and concentrations of the enzyme LDH in the blood.
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